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Protokół Nr XXXVI/2021 

z XXXVI sesji Rady Miejskiej w Kętrzynie 

w dniu 29 kwietnia 2021 r. w godz. 15:30 - 21:30 

- w Ratusz Miejski, Pl. M. J. Piłsudskiego 1  w Kętrzynie 
 
  

Ustawowy skład Rady 21 radnych, obecnych 21 radnych. Lista obecności stanowi zał. nr 1 do 

protokołu. 

 

Ponadto w posiedzeniu wzięli udział: 

 

• Burmistrz Miasta - Ryszard Niedziółka 

• Z-ca Burmistrza - Maciej Wróbel 

• Skarbnik Miasta – Kamila Wybraniec  

• Sekretarz Miasta – Halina Kuriata 

• Naczelnik Wydziału Oświaty i Spraw Społecznych – Katarzyna Kopeć 

• Naczelnik Wydziału Zarządzania Majątkiem, Architektury i Urbanistyki –Katarzyna 

            Jezierska 

• Dyrektor KCK – Bartosz Zdanowicz 

• Z – ca Dyrektora Powiatowego Urzędu Pracy w Kętrzynie – Ewa Wiszniewska 

• Prezes KTBS Sp. z o.o. –  Elżbieta Hryniewicz 

• Prezes KEC „Komec” Sp. z o.o. – Michał Krasiński 

• Prezes PGK „Komunalnik” Sp. z o.o. – Dariusz Cycan 

• Prezes MWiK Sp. z o.o. – Robert Popławski 

Ad. pkt 1 

Przewodniczący Rady Miejskiej Rafał Rypina otworzył obrady XXXVI sesji Rady Miejskiej  

w Kętrzynie zwołanej zgodnie z art. 20 ust.1 ustawy o samorządzie gminnym. Przewodniczący 

powitał zebranych i stwierdził prawomocność obrad. Poformował, że obsługę prawną zapewnia 

Mecenas Agnieszka Jakubowska, a protokolantem jest Irena Małachowska. 

 

Ad. pkt 2 

 

Do porządku obrad nie wniesiono poprawek w związku z tym Przewodniczący  przedstawił poniższy 

porządek obrad: 

1. Otwarcie posiedzenia.  

2. Przedstawienie porządku obrad – zgłaszanie wniosków z zmiana porządku obrad.  

3. Ocena zatrudnienia na lokalnym rynku pracy oraz wspierania przedsiębiorczości za 2020r. 

4. Ocena funkcjonowania spółek komunalnych za 2020r. 

5. Podjęcie uchwał w sprawach: 

5.1. zmiany uchwały Nr XXXIII/230/2020 z dnia 30 grudnia 2020 r. w sprawie uchwalenia  Wieloletniej 

              Prognozy Finansowej Gminy Miejskiej Kętrzyn na lata 2021-2033. 

5.2. zmian w budżecie miasta Kętrzyn na rok 2021.  

5.3. zasad wynajmowania lokali wchodzących w skład mieszkaniowego zasobu Gminy Miejskiej Kętrzyn. 

5.4. uchwalenia „Wieloletniego Programu Gospodarowania Mieszkaniowym Zasobem Gminy Miejskiej 
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              Kętrzyn na lata 2021-2025”. 

5.5. nadania nazwy ulicy „Wiosenna”   w mieście Kętrzyn. 

5.6. nadania nazw ulicom w mieście Kętrzyn. 

5.7. powołania Młodzieżowej Rady Miejskiej w Kętrzynie i nadania jej statutu. 

5.8. zmiany uchwały nr LVI/328/18 Rady Miejskiej w Kętrzynie z dnia 5 lipca 2018 r.  w sprawie ustalenia 

               maksymalnej liczby zezwoleń na sprzedaż napojów alkoholowych oraz zasad usytuowania miejsc 

              sprzedaży i podawania napojów alkoholowych na terenie Gminy Miejskiej Kętrzyn. 

5.9. zlecenia Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w Kętrzynie przeprowadzenia kontroli. 

5.10.     wystąpienia ze Związku Miast Polskich. 

5.11.      przekazania pisma według właściwości. 

6. Sprawozdanie Burmistrza Miasta Kętrzyn z wykonania uchwał Rady Miejskiej w Kętrzynie oraz prac 

              między sesjami. 

7. Zapytania do Burmistrza Miasta dotyczące złożonego sprawozdania. 

8. Odpowiedzi na zadane zapytania do Burmistrza Miasta. 

9. Interpelacje i zapytania radnych. 

10. Odpowiedzi na interpelacje z poprzedniej sesji, na które nie została udzielona odpowiedź. 

11. Wolne wnioski, informacje, oświadczenia. 

12. Przyjęcie protokołu z XXXV sesji Rady Miejskiej z dnia 26 marca 2021 r. 

13. Zamknięcie XXXVI sesji Rady Miejskiej w Kętrzynie. 

 

Ad. pkt 3. Ocena zatrudnienia na lokalnym rynku pracy oraz wspierania przedsiębiorczości za 

2020r. 

Z – ca Dyrektora Powiatowego Urzędu Pracy w Kętrzynie  Ewa Wiszniewska omówiła zatrudnienie 

na lokalnym rynku pracy oraz wspieranie przedsiębiorczości na podstawie przedstawionej prezentacji 

zał. nr 2 do protokołu. 

W dyskusji udział wzięli radni: Krystian Abramowicz, Zbigniew Nowak, Marian Toruński, Jerzy 

Baranowski i Edward Mitros.  

Przebieg dyskusji został zapisany  w formacie  wideo i znajduje się na stronie BIP Urzędu Miasta 

Kętrzyn https://www.youtube.com/watch?v=cUA3l9Amy28 

 

Ad. pkt 4. Ocena funkcjonowania spółek komunalnych za 2020r. 

Prezes KTBS  Hryniewicz Elżbieta przedstawiła informację z zakresu funkcjonowania spółki „KTBS” 

Prezes KEC „Komec”  Michał Krasiński przedstawił informację z zakresu funkcjonowania spółki 

„Komec”. Prezes Dariusz Cycan omówił sytuacje finansową spółki „Komunlanik”, najważniejsze 

zdarzenia w 2020 roku. Prezes Robert Popławski przedstawił informacje dotyczące funkcjonowania 

MWiK. Informacja z zakresu funkcjonowania spółek komunalnych stanowi zał. nr 3 do protokołu  

Radny Zbigniew Nowak dokonał oceny  funkcjonowania spółek za 2020r. i powiedział… Aby 

dokonać choć krótkiej oceny spółek za rok 2020 trzeba sięgnąć do roku poprzedniego. To porównanie 

pozwoli nam ocenić kondycję spółek. Z tego porównania wyraźnie wynika, że parametry 
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charakteryzujące każdą ze spółek ulegają poprawie, co wskazuje na poprawę kondycji nie tylko 

finansowej ale także w zakresie rozwoju spółek. To prawda, że trzy spośród spółek, które tworzyły 

konsorcjum przeżywały trudności. Budowa stadionu została zakończona i dane przedstawione przez 

spółki wskazują na dobry kierunek w realizacji ich podstawowych zadań. W materiałach, które 

otrzymaliśmy odzwierciedlają to tabele zysków i start. Pokazują to przychody ze sprzedaży, koszty 

działalności operacyjnej, pozostałe przychody i koszty z działalności operacyjnej spółek. Analiza tych 

wskaźników dowodzi, że funkcjonowanie ulega znacznej poprawie, a ich działania kończą się 

wynikiem dodatnim….  Przy ocenie funkcjonowania spółek chcę Państwa poinformować o wyniku 

zapoznania się z protokołami posiedzeń rad nadzorczych za 2019 i 2020 rok, w których zasiada  

18 członków. Członkostwo w radach nadzorczych osób spoza naszego miasta budzi mój sprzeciw. 

Pani Jakuć, pan Krasulski czy inne osoby. Ciekawy jestem czy właściciel przed powołanie członków 

rad nadzorczych przeprowadził audyt, sprawdzając czy członkowie rad nie naruszyli zakazu  

incompatibilitas (niepołączalności stanowisk). Nie wierzę, że w środowisku mieszkańców nie 

znalazłby Pan osób, które nie chciałyby się włączyć w pracę na rzecz spółek komunalnych.  

Burmistrz Miasta Ryszard Niedziałka powiedział, że spółki wyraźnie się stabilizują… w roku 2018 

kiedy zostałem burmistrzem część członków Rad Nadzorczych złożyła rezygnacje i ciężko było 

znaleźć nowych członków do rad, wynika to m.in. z niezbyt wysokiego wynagradzania członków rad  

i trudnej sytuacji spółek …, wszyscy kandydaci na członków rad są sprawdzani na samym początku, 

nie zostanie członkiem nieuprawniona osoba, jeżeli zasiada w innych spółkach.  

Radna Zofia Waszkiewicz oceniła, że wszystkie spółki odnotowały dodatnie wyniki finansowe, 

utrzymały zatrudnienie na poziomie z roku ubiegłego, zrealizowały plany inwestycyjne. Uważa,  

że komunikacja miejska wymaga zmian i nowej strategii.. w „MWiK” odnotowano spadek sprzedaży 

wody i ścieków o 8% w pierwszym kwartale i to nie rotuje dobrze, pojawiła się opłata mocowa.  

W „Komec” należy poprawić rentowność kotłowni przy ul. Limanowskiego. W KTBS wymagana jest 

poprawa stosunków na linii pracownicy – zarząd - związki zawodowe.  

Ad. pkt 5. Podjęcie uchwał w sprawach 

5.1. 

Następnie Skarbnik Miasta Kamila Wybraniec omówiła uchwałę w sprawie zmiany uchwały  

Nr XXXIII/230/2020 z dnia 30 grudnia 2020 r. w sprawie uchwalenia  Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Gminy Miejskiej Kętrzyn na lata 2021-2033 oraz zgłoszoną autopoprawkę. 

Przewodniczący Rady Rafał Rypina odczytał pozytywne opinie komisji RM do projektu uchwały wraz 

z autopoprawką. 

Radny Tomasz Komorowski zwrócił się z zapytaniem na jakie cele przeznaczona jest dotacja dla 

KCK? Dyrektor Kętrzyńskiego Centrum Kultury Bartosz Zdanowicz udzielił odpowiedzi, że 50 tyś. 

na modernizację i doposażenie placu zabaw przy ul. Kajki …, 90 tyś. na wykonanie prac 

konserwatorskich sceny w amfiteatrze, …chcemy wyjść szerzej z kulturą w postaci galerii… 
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przeniesienie galerii z kina do punktu informacji turystycznej, przygotowanie zajęć wakacyjnych  

i wydarzeń kulturalnych. 

Radny Jerzy Baranowski uważa, że lokalizacja placu zabaw przy amfiteatrze jest jak najbardziej 

zasadna i te prace muszą być przeprowadzone. Powinny być kontynuowane takie zajęcia jak plener 

fotograficzno-malarski, czy tzw. teatr  przy stoliku. 

Wiceprzewodnicząca Wioletta Czech wyczytała radnych imiennie.  

Autopoprawka została przyjęta : 14 głosów ”za”, 0 głosów „przeciw”, 7 głosów „wstrzymujący się”. 

Następnie Przewodniczący Rady Miejskiej Rafał Rypina przystąpił do głosowania  powyższej 

uchwały wraz z autopoprawką. 

Wiceprzewodnicząca Wioletta Czech wyczytała radnych imiennie.  

Uchwała w sprawie zmiany uchwały Nr XXXIII/230/2020 z dnia 30 grudnia 2020r. w sprawie 

uchwalenia  Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Miejskiej Kętrzyn na lata 2021-2033wraz 

z autopoprawką została podjęta: 14 głosów ”za”,0 głosów „przeciw”,  7 głosów wstrzymujących 

się. Uchwała wraz z autopoprawkami i raportem  z przeprowadzonego głosowania stanowi załącznik  

nr 4 do protokołu. 

5.2. 

Przystąpiono do podjęcia uchwały w sprawie zmian w budżecie miasta Kętrzyn na rok 2021 wraz  

z autopoprawkami. Przewodniczący odczytał autopoprawkę Burmistrza Miasta do uchwały z dnia  

29 kwietnia, dotyczącą omyłki pisarskiej. 

Przewodnicząca Komisji Edukacji, Kultury, Zdrowia  Wioletta Czech – odczytała pozytywną opinię 

projektu uchwały wraz z autopoprawką. 

Przewodniczący Komisji Gospodarki Komunalnej  Krystian Abramowicz - odczytał pozytywną opinię 

projektu uchwały wraz z autopoprawką 

Przewodniczący Komisji Rozwoju Gospodarczego i Finansów Marian Toruński – odczytał pozytywną 

opinię projektu uchwały wraz z autopoprawką. 

Wiceprzewodnicząca Wioletta Czech wyczytała radnych imiennie. 

Autopoprawka z dnia  26 kwietnia 2020r.  została przyjęta : 14głosów ”za”, 0 głosów „przeciw”,  

7 głosów „wstrzymujący się”.  

Autopoprawka z dnia 29 kwietnia 2021r.  została przyjęta : 14głosów ”za”, 0 głosów „przeciw”,  

7 głosów „wstrzymujący się”. 

Uwag nie wniesiono po projektu uchwały.  

Następnie Przewodniczący Rady Miejskiej Rafał Rypina przystąpił do głosowania  powyższej 

uchwały wraz z autopoprawkami. 

Wiceprzewodnicząca Wioletta Czech wyczytała radnych imiennie.  

Uchwała w sprawie z zmian w budżecie miasta Kętrzyn na rok 2021 wraz  z autopoprawkami 

została podjęta: 14 głosów ”za”,0 głosów „przeciw”,  7 głosów wstrzymujących się. 
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Uchwała wraz z autopoprawkami i raportem  z przeprowadzonego głosowania stanowi  

zał.nr 5 do protokołu. 

5.3. 

Przystąpiono do podjęcia uchwały w sprawie zasad wynajmowania lokali wchodzących w skład 

mieszkaniowego zasobu Gminy Miejskiej. Naczelnik Wydziału Zarządzania Majątkiem, Architektury 

i Urbanistyki Katarzyna Jezierska omówiła uchwałę wraz ze zgłoszoną autopoprawką. 

Wiceprzewodnicząca Wioletta Czech wyczytała radnych imiennie. 

Autopoprawka  została przyjęta: 18 głosów ”za”,0 głosów „przeciw”, 3 głosy „wstrzymujące się”. 

Przewodniczący Rady Rafał Rypina odczytał pozytywne opinie komisji RM do projektu uchwały. 

Uwag nie wniesiono do projektu uchwały. 

Wiceprzewodnicząca Wioletta Czech wyczytała radnych imiennie. 

Uchwała w sprawie zasad wynajmowania lokali wchodzących w skład mieszkaniowego zasobu 

Gminy Miejskiej została podjęta wraz z autopoprawką: 17 głosów ”za”,0 głosów „przeciw”,  

4 głosy „wstrzymujące się”. 

Uchwała wraz z autopoprawką i   raportem  z przeprowadzonego głosowania stanowi zał. nr 6 do 

protokołu. 

5.4. 

Przystąpiono do podjęcia uchwały w sprawie uchwalenia „Wieloletniego Programu Gospodarowania 

Mieszkaniowym Zasobem Gminy Miejskiej Kętrzyn na lata 2021-2025” wraz z autopoprawką. 

Uwag nie wniesiono do projektu uchwały. 

Przewodniczący Rady Rafał Rypina odczytał pozytywne opinie komisji RM do projektu uchwały. 

Autopoprawka  została przyjęta jednogłośnie. 

Wiceprzewodnicząca Wioletta Czech wyczytała radnych imiennie. 

Uchwała w sprawie uchwalenia „Wieloletniego Programu Gospodarowania Mieszkaniowym 

Zasobem Gminy Miejskiej Kętrzyn na lata 2021-2025” wraz z autopoprawką została podjęta: 

jednogłośnie 21 głosów „za”. 

Uchwała wraz z autopoprawką i  raportem  z przeprowadzonego głosowania stanowi zał. nr 7 do 

protokołu. 

5.5. 

W tej części posiedzenia przystąpiono do podjęcia uchwały w sprawie nadania nazwy ulicy 

„Wiosenna”   w mieście Kętrzyn. 

Uwag nie wniesiono do projektu uchwały. 

Przewodniczący Rady Rafał Rypina odczytał pozytywne opinie komisji RM do projektu uchwały. 

Wiceprzewodnicząca Wioletta Czech wyczytała radnych imiennie. 

Uchwała w sprawie nadania nazwy ulicy „Wiosenna” w mieście Kętrzyn została podjęta:  

19 głosów ”za”,0 głosów „przeciw”,  2 głosy wstrzymujące się. 

Uchwała wraz z raportem  z przeprowadzonego głosowania stanowi zał. nr 8 do protokołu. 
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5.6. 

W tej części posiedzenia przystąpiono do podjęcia uchwały w sprawie nadania nazw ulicom w mieście 

Kętrzyn. 

Przewodnicząca Komisji Edukacji, Kultury, Zdrowia  Wioletta Czech –poinformowała, że komisja nie 

wyraziła opinii w sprawie. 

Przewodniczący Komisji Gospodarki Komunalnej  Krystian Abramowicz - odczytał pozytywną opinię 

projektu uchwały  

Przewodniczący Komisji Rozwoju Gospodarczego i Finansów Marian Toruński – odczytał pozytywną 

opinię projektu uchwały  

Naczelnik Wydziału Zarządzania Majątkiem, Architektury i Urbanistyki Katarzyna Jezierska 

poinformowała, że skonsultowano nazwy z mieszkańcami przedmiotowych ulic. Na 11 mieszkańców 

9 potwierdziło, 1 z właścicieli posesji nie przyjął takiej propozycji i zaproponował nazwę Liliowa 

zamiast Chabrowa. Pozostali właściciele posesji nie wnieśli uwag. 

Radni uwag nie wnieśli do projektu uchwały. 

Wiceprzewodnicząca Wioletta Czech wyczytała radnych imiennie. 

Uchwała w sprawie nadania nazw ulicom w mieście Kętrzyn została podjęta: 16 głosów ”za”, 

0 głosów „przeciw”,  5 głosy wstrzymujących się. 

Uchwała wraz z raportem  z przeprowadzonego głosowania stanowi zał. nr 9 do protokołu. 

5.7. 

Następnie przystąpiono do podjęcia uchwały w sprawie powołania Młodzieżowej Rady Miejskiej  

w Kętrzynie i nadania jej statutu. 

Przewodniczący Rady Rafał Rypina odczytał pozytywne opinie komisji RM do projektu uchwały. 

Radny Jerzy Baranowski zgłosił uwagi, że w statucie zabrakło treści początkowej – do czego została 

powołana Młodzieżowa Rada, powinien być wskazany opiekun, wskazane miejsce posiedzeń, 

siedziba. Zdaniem radnego  Zbigniewa Nowaka należy dokonać odpowiedniego doboru opiekuna 

rady…nikt z radnych, żaden nauczyciel szkół, powinien zostać ktoś kto jest społecznikiem i chce się 

tym zająć społecznie, społecznik, który kocha i rozumie młodzież. 

Radny Czesław Ćwik uważa, że to bardzo dobry pomysł, rada mogłaby brać udział we wspólnych 

obradach. Radny Daniel Sapiński uważa, że to ważna inicjatywa może wnieść dużo dobrego.  

Wiceprzewodnicząca Wioletta Czech wyczytała radnych imiennie. 

Uchwała w sprawie powołania Młodzieżowej Rady Miejskiej w Kętrzynie i nadania jej statutu 

została podjęta: 18 głosów ”za”,0 głosów „przeciw”,  3 głosy wstrzymujących się. 

Uchwała wraz z raportem  z przeprowadzonego głosowania stanowi zał. nr 10 do protokołu. 

5.8. 

Przystąpiono do podjęcia uchwały w sprawie zmiany uchwały nr LVI/328/18 Rady Miejskiej w 

Kętrzynie z dnia 5 lipca 2018 r.  w sprawie ustalenia maksymalnej liczby zezwoleń na sprzedaż 
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napojów alkoholowych oraz zasad usytuowania miejsc sprzedaży i podawania napojów alkoholowych 

na terenie Gminy Miejskiej Kętrzyn. 

Radna Helena Szymkiewicz wniosła uwagi do uzasadnienia do uchwały, w którym powołując się na 

Uchwałę  Nr XXXV/259/2021 w dniu 25 marca 2021 r. w sprawie zmiany uchwały nr LVI/328/18 

Rady Miejskiej w Kętrzynie z dnia 5 lipca 2018 r. w sprawie ustalenia maksymalnej liczby zezwoleń 

na sprzedaż napojów alkoholowych oraz zasad usytuowania miejsc sprzedaży  i podawania napojów 

alkoholowych na terenie Gminy Miejskiej Kętrzyn, w której wprowadzono zakaz sprzedaży napojów 

alkoholowych przeznaczonych do spożycia poza miejscem sprzedaży w godzinach nocnych pomiędzy 

22.00 a 6.00., nie napisano nic o zwiększeniu ilości zezwoleń. Zdaniem radnej jest to nieetyczne i jest 

za wykreśleniem tego akapitu z uzasadnienia. Zwróciła również uwagę na brak opinii Gminnej 

Komisji Rozwiązywania Problemów Alkoholowych. Radny Czesław Ćwik powiedział, że będzie 

składał  projekt uchwały o zmniejszenie liczby punktów sprzedaży. Również stwierdził, że GKRPA 

powinna się w tej kwestii wypowiedzieć, jest to lekceważenie nowych członków komisji. Zdaniem 

radnego Daniela Sapińskiego za tę uchwałę odpowiada rada, komisja ma znaczenie drugorzędne. 

Radna Helena Szymkiewicz zgłosiła wniosek o odesłanie projektu uchwały do dalszych prac w 

komisji.  

Przewodniczący poddał pod głosowanie powyższy wniosek. 

Wiceprzewodnicząca Wioletta Czech wyczytała radnych imiennie. 

Wniosek został odrzucony: 8 głosów ”za”,12 głosów „przeciw”,  1 głos wstrzymujący się. 

18 głosów ”za”,0 głosów „przeciw”,  3 głosy wstrzymujących się. 

Przewodnicząca Komisji Edukacji, Kultury, Zdrowia - Wioletta Czech odczytała  pozytywną opinię 

komisji do projektu uchwały  wraz z wnioskiem o wykreślenie w uzasadnieniu do uchwały akapitu 

zaczynającego się od słów „Rada Miejska w Kętrzynie przyjęła Uchwałę  Nr XXXV/259/2021 w dniu 

25 marca 2021 r. w sprawie zmiany uchwały nr LVI/328/18 Rady Miejskiej w Kętrzynie z dnia 5 lipca 

2018 r. w sprawie ustalenia maksymalnej liczby zezwoleń na sprzedaż napojów alkoholowych oraz 

zasad usytuowania miejsc sprzedaży   i podawania napojów alkoholowych na terenie Gminy Miejskiej 

Kętrzyn, w której wprowadzono zakaz sprzedaży napojów alkoholowych przeznaczonych do spożycia 

poza miejscem sprzedaży w godzinach nocnych pomiędzy 22.00 a 6.00”. 

Przewodniczący Komisji Rozwoju  Gosp. i Finansów - Marian Toruński   -  odczytał pozytywną 

opinie komisji do projektu uchwały. 

 Przewodniczący Komisji Gospodarki Komunalnej  - Krystian Abramowicz odczytał pozytywną 

opinię do projektu uchwały wraz z wnioskiem o wykreślenie w uzasadnieniu do uchwały akapitu 

zaczynającego się od słów „Rada Miejska w Kętrzynie przyjęła Uchwałę  Nr XXXV/259/2021 w dniu 

25 marca 2021 r. w sprawie zmiany uchwały nr LVI/328/18 Rady Miejskiej w Kętrzynie z dnia 5 lipca 

2018 r. w sprawie ustalenia maksymalnej liczby zezwoleń na sprzedaż napojów alkoholowych oraz 

zasad usytuowania miejsc sprzedaży  i podawania napojów alkoholowych na terenie Gminy Miejskiej 
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Kętrzyn, w której wprowadzono zakaz sprzedaży napojów alkoholowych przeznaczonych do spożycia 

poza miejscem sprzedaży w godzinach nocnych pomiędzy 22.00 a 6.00”. 

Następnie przewodniczący poddał pod głosowanie wniosek o wykreślenie w uzasadnieniu do uchwały 

akapitu zaczynającego się od słów „Rada Miejska w Kętrzynie przyjęła Uchwałę  Nr XXXV/259/2021 

w dniu 25 marca 2021 r. w sprawie zmiany uchwały nr LVI/328/18 Rady Miejskiej w Kętrzynie z dnia 

5 lipca 2018 r. w sprawie ustalenia maksymalnej liczby zezwoleń na sprzedaż napojów alkoholowych 

oraz zasad usytuowania miejsc sprzedaży  i podawania napojów alkoholowych na terenie Gminy 

Miejskiej Kętrzyn, w której wprowadzono zakaz sprzedaży napojów alkoholowych przeznaczonych 

do spożycia poza miejscem sprzedaży w godzinach nocnych pomiędzy 22.00 a 6.00”. 

Wiceprzewodnicząca Wioletta Czech wyczytała radnych imiennie. 

Wniosek został odrzucony w głosowaniu: 7 głosów ”za”,12 głosów „przeciw”,  2 głosy wstrzymujące 

się. 

Następnie przystąpiono do podjęcia uchwały w przedmiotowej sprawie. 

 Wiceprzewodnicząca Wioletta Czech wyczytała radnych imiennie. 

Uchwała w sprawie zmiany uchwały nr LVI/328/18 Rady Miejskiej w Kętrzynie z dnia 5 lipca 

2018 r.  w sprawie ustalenia maksymalnej liczby zezwoleń na sprzedaż napojów alkoholowych 

oraz zasad usytuowania miejsc sprzedaży i podawania napojów alkoholowych na terenie Gminy 

Miejskiej Kętrzyn została podjęta: 12 głosów ”za”,6 głosów „przeciw”,  3 głosy wstrzymują się. 

Uchwała wraz z raportem  z przeprowadzonego głosowania stanowi zał. nr 11 do protokołu. 

5.9. 

Radny Zbigniew Nowak omówił projekt uchwały w sprawie zlecenia Komisji Rewizyjnej Rady 

Miejskiej w Kętrzynie przeprowadzenia kontroli wraz z autopoprawką. 

Przewodniczący rady odczytał opinię burmistrza miasta do projektu uchwały zał. nr 12 do protokołu. 

Radna Wioletta Czech stwierdziła…radni mają swoje narzędzie, a jednym z tych narzędzi jest 

Komisja Rewizyjna, a skoro Burmistrz Miasta nie odpowiada, bo się nic nie stało, ale się stało, 14 mln 

spadło jak z nieba, mogło pomóc w przebudowie ulic.. później okazało się, że ich nie było, nie było 

chyba wcześniej niż radni o tym wiedzieli… komisja rewizyjna to ustali, chcę wiedzieć co się 

wydarzyło. Burmistrz Miasta  Ryszard Niedziółka powiedział…. Nie mówiłem o tym żeby komisja się 

tym nie zajmowała. Jak głosowaliśmy budżet i wyjaśnialiśmy…nie było dofinansowania Górnej, bo 

zadłużenie sięgnęło sufitu i nie mieliśmy na dofinansowanie…Ta sprawa będzie miała szczęśliwy 

koniec. Niech się komisja zajmie i wyjaśni. Radny Czesław Ćwik stwierdził.. .dalej nie wiemy  

co z Ogrodową, dlatego musimy to zbadać, od kiedy się dowiedzieliśmy, nadal nic nie wiemy. Należy 

zbadać te sprawę, nie wierzę w te zapewnienia… odpowiedzialność ponosi Burmistrz i urzędnicy, 

czegoś takiego jeszcze nie było, utraty takiego dofinansowania, chyba we wszystkich kadencjach nie 

wydarzyła się strata 14 mln. Radna Zofia Waszkiewicz uważa, że mamy takie narzędzie jak komisja  

rewizyjna, najpierw zleca się kontrolę komisji,  a dopiero później wydaje wyroki.  

Wiceprzewodnicząca Wioletta Czech wyczytała radnych imiennie. 
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Autopoprawka  została przyjęta: 19 głosów ”za”,0 głosów „przeciw”, 2 głosy „wstrzymujące się”. 

Wiceprzewodnicząca Wioletta Czech wyczytała radnych imiennie. 

Uchwała w sprawie zlecenia Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w Kętrzynie przeprowadzenia 

kontroli wraz z autopoprawką została podjęta: 19 głosów ”za”,0 głosów „przeciw”, 2 głosy 

„wstrzymujące się”. 

Uchwała wraz z autopoprawką i  raportem  z przeprowadzonego głosowania stanowi zał. nr 13  

do protokołu. 

5.10. 

Radny Tomasz Komorowski omówił projekt uchwały w sprawie wystąpienia ze Związku Miast 

Polskich. 

Przewodniczący rady odczytał negatywną opinię Burmistrza Miasta do projektu uchwały- zał. nr 14 

do protokołu. 

Burmistrz Miasta poinformował, że Kętrzyn jest członkiem  ZMP od 2019r., będąc członkiem 

Związku Miasto Kętrzyn wspólnie z innymi samorządami wspiera ideę samorządu terytorialnego oraz 

gospodarczego i społeczno-kulturalnego rozwoju miasta. W ramach związku prowadzone są prace 

programowe, informacyjne, konsultacyjne i szkoleniowe, mające na celu wspólne rozwiazywanie 

problemów w zakresie poszczególnych dziedzin samorządu. Związek stanowi platformę wymiany 

doświadczeń pomiędzy miastami. Umożliwia dzielenie się wiedzą i umiejętnościami oraz najlepszymi 

praktykami pochodzącymi z miast. Wystąpienie z tego związku   byłoby izolacją miasta od wspólnej 

pracy na rzecz rozwoju samorządu i udziału we wspólnych sprawach samorządów na forum 

ogólnopaństwowy i międzynarodowym. Wstępując nie liczyliśmy na wymierne korzyści, a na 

wymianę doświadczeń. 

Radna Wioletta Czech powiedziała…być może duże miasta mają korzyści, Kętrzyn  moim zdaniem 

nie ma, niech Burmistrzowie wykażą się własnymi inicjatywami, nie zamierzam zamykać 

Kętrzyna…wątpliwe korzyści dla miasta… np.: sięganie po fundusze norweskie, słowa o tym nie ma, 

a miasta które należą walczą o takie fundusze i zdobywają, Kętrzyn nie dostał… z wiedzy, szkoleń 

zawsze można skorzystać i to za mniejsze pieniądze… zagłosuję za wystąpieniem, brak informacji  

od przedstawiciela. Radny Zbigniew Nowak uważa, że przynależność do jakiegokolwiek związku nie 

jest szkodliwa. Niepoważnie wygląda występowanie po dwóch latach przynależności, to nie są duże 

koszty, to od przedstawiciela danego miasta zależy, czy te wyjazdy przełożą się i jak dla miasta. 

Uważam, że powinniśmy w tym związku zostać… jeżeli nie mamy wyczerpujących informacji  

to winny jest przedstawiciel miasta. Zaproponował odesłanie projektu uchwały do komisji i jeszcze 

ponownie przedyskutowanie, zaproszenie przedstawiciela  w celu przekazania wyczerpującej 

informacji.  Informacja powinna być przedstawiona nie tylko radnym, ale i w jakiejś konferencji dla 

mieszkańców. Przewodniczący rady Rafał Rypina zgłosił wniosek przeciwny, o nie odsyłanie do 

komisji.  

Następnie przegłosowano wniosek radnego Zbigniewa Nowaka, który w głosowaniu:  3 głosów ”za”, 
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18 głosów „przeciw”, 0 głosów „wstrzymujących się” - wniosek został odrzucony. 

Radny Czesław Ćwik stwierdził… byłem za przystąpieniem do związku i przyszedł czas weryfikacji, 

dla mnie ta odpowiedź i efekty nie są przekonywujące, brakuje informacji, ilu i którzy pracownicy  

z tego skorzystali, nie są to wymierne korzyści. Radny Jan Mickiewicz… 2 lata temu byłem za, dzisiaj 

uważam, że nie była to słuszna decyzja, będę głosował za wystąpieniem, uczestnictwo to zbędny 

balast. 

Przewodniczący rady Rafał Rypina stwierdził… ignoruje Pan radnych, nie udzielając odpowiedzi  

na pytania, przesuwanie odpowiedzi w czasie, w odpowiedzi pominięto rok 2019, wystarczyło dodać, 

kto z tych wszystkich seminariów korzystał, nie otrzymaliśmy pełnej informacji …przy głosowaniu  

o  przystąpieniu do związku wstrzymałem się. Przekonywały mnie słowa Burmistrza przy zdobywaniu 

funduszy norweskich…wymierne korzyści są, uczestnictwo w seminariach w ramach składki… 

korzysta tylko jedna osoba, gmina z tego nie korzysta.  

Wiceprzewodnicząca Wioletta Czech wyczytała radnych imiennie. 

Uchwała w sprawie wystąpienia ze Związku Miast Polskich nie została podjęta: 7 głosów ”za”, 12 

głosów „przeciw”,  2 głosy wstrzymujących się. 

Uchwała wraz z raportem  z przeprowadzonego głosowania stanowi zał. nr 15 do protokołu. 

5.11. 

Przystąpiono do podjęcia uchwały w sprawie przekazania pisma według właściwości. 

Przewodniczący Rady Rafał Rypina odczytał pozytywną opinię Burmistrza Miasta do projektu 

uchwały. 

Uwag nie wniesiono do projektu uchwały. 

Wiceprzewodnicząca Wioletta Czech wyczytała radnych imiennie. 

Uchwała w sprawie przekazania pisma według właściwości została podjęta: 20 głosów ”za”,0 

głosów „przeciw”,  1 głos „wstrzymujący się”. 

Uchwała wraz z  raportem  z przeprowadzonego głosowania stanowi zał. nr 16 do protokołu. 

 

 

Ad. pkt 6. Sprawozdanie Burmistrza Miasta Kętrzyn z wykonania uchwał Rady Miejskiej  

w Kętrzynie oraz prac między sesjami. 

Burmistrz Miasta Ryszard Niedziółka przedstawił sprawozdanie z wykonania uchwał Rady Miejskiej 

w Kętrzynie oraz prac między sesjami.  (załącznik nr 17 do protokołu). Burmistrza Miasta Ryszard 

Niedziółka przekazał jeszcze następujące informacje: 

1. Zawiązał się zespól roboczy w kwestii obrony roszczeń przedszkoli pod kierunkiem Zastępcy 

Pana Macieja Wróbla, który zajmuje się wypracowaniem nowej linii obrony w kontekście 

przedszkoli niepublicznych… 

2. Rozważny jest powrót do budżetu obywatelskiego... 
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3. Nadal nie wyłoniliśmy wykonawców dwóch projektów, monitoringu i Kętrzyńskiego Domu 

Wsparcia, kwoty oferowane przez wykonawców przekraczają budżet, w związku  

z powyższym będzie ogłoszony jeszcze jeden przetarg… 

4. Wobec insynuacji jednego z portali dotyczących rzekomego ustawienia przetargu 

zdecydowałem o podjęciu konkretnych kroków prawnych, nie pozwolę oby pracownicy 

wykonujący swoją pracę byli zastraszani… 

5. Ogłoszono konkurs Marszałka Województwa Warmińsko – Mazurskiego na wsparcie finansowe 

ogródków działkowych, wysłaliśmy zapytania do wszystkich, otrzymaliśmy trzy propozycje 

od ogródków działkowych „Marzenie”, „Jagiełły” i Kopernika. Jest powołany zespół , który 

rozpatrzy wnioski i wybierze ten, który jest zgodny z kryteriami grantu Marszałka… 

6. Rozpoczęliśmy rozmowy z firmą farmaceutyczną, która ma podpisaną umowę z NFZ i może 

realizować dla mieszkańców  bezpłatna rehabilitację domową, dotyczy to osób  

z niepełnosprawnością znaczną, w maju finalizujemy rozmowy i będziemy taką ofertę 

kierować do mieszkańców.. 

7. Dnia 12 maja planowane jest podpisanie umowy spółki SIM KZM „Północ”, spółka zajmie się 

budową budynku przy ul. Jaśminowej. 

8. Wspólnie ze Starostwem uruchomiony został punkt szczepień. 

9. Podpisano porozumienie ze związkiem Międzygminnym Gospodarka Komunalna w Eku… 

Burmistrz poinformował również, że w związku z rezygnacją członków GKRPA, powołaną nową 

komisję i przedstawił jej skład. 

Ad. pkt 7. Zapytania do Burmistrza Miasta dotyczące złożonego sprawozdania. 

Nie zgłoszono zapytań do sprawozdania. 

Ad. pkt 8. Odpowiedzi na zadane zapytania do Burmistrza Miasta. 

Nie zgłoszono zapytań do sprawozdania. 

Ad. pkt 9. Interpelacje i zapytania radnych. 

Radny Daniel Sapiński zgłosił interpelacje: 

 Mieszkańcy Miasta Kętrzyn, zwracają uwagę na brak toalet publicznych, na terenie miasta. Część 

istniejących toalet jest zniszczona i nieczynna (ul. Staromiejska, ul. Kajki przy Amfiteatrze).  

W związku z tym, zwracam się z następującymi pytaniami: 

1. Jaki jest stan usterek obecnie istniejących, zamkniętych toalet i czy jest możliwość ich usunięcia? 

2. Czy jest możliwość przygotowania planu powstania nowych toalet publicznych i usytuowanie  

ich w naszym mieście? 

Proszę o opisową odpowiedź, a w przypadku twierdzących odpowiedzi o jak najszybszą ich realizację. 

 Mieszkańcy Miasta Kętrzyn, zwracają uwagę na niezadawalającą jakość ogólnej czystości miasta. 

Mieszkańcy skarżą się również, na dużą liczbę odchodów zwierzęcych powstałych w wyniku  

nie sprzątania  po swoich czworonogach przez ich właścicieli. Odpowiedzialni właściciele psów, 
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zwracają uwagę na brak woreczków do sprzątania, które zniknęły z wyposażenia pojemników 

przeznaczonych na odchody zwierzęce. 

W związku z tymi uwagami, mieszkańcy sugerują: poprawę jakości ogólnego sprzątania miasta,  

co wpływa na jego wizerunek; zwiększona kontrola, oraz nakładanie kar pieniężnych osobom 

niesprzątających po swoich zwierzętach; powrót do woreczków na wyposażeniu pojemników  

na odchody zwierzęce. 

Reagując na głosy osób zamieszkujących nasze miasto, zwracam się z następującymi pytaniami: 

1. Czy jest możliwe poprawienie jakości sprzątania ulic, chodników, parków itp.  

w naszym mieście? Jeśli tak, to jakie działania zostaną podjęte? 

2. Czy jest możliwe zwiększenie kontroli właścicieli psów z zakresu sprzątania po nich? Czy jest 

możliwe przygotowanie pakietu kar  za nieprzestrzeganie zasad sprzątania po swoich pupilach? 

3.  Co było powodem zrezygnowania z worków, które były dołączone do pojemników na odchody? 

Czy jest możliwość powrotu do tego wyposażenia? 

Proszę o opisową odpowiedź, a w przypadku twierdzących odpowiedzi o jak najszybszą ich realizację. 

Radna Wioletta Czech zgłosiła zapytania: 

1. Ile GMK płaci miesięcznie za baner reklamowy „I love Kętrzyn” usytuowany na bloku 

mieszkalnym przy ul. Daszyńskiego? 

2. Kiedy zostanie naprawione podświetlenie zdjęć Kętrzyna na placu przy ul. Sikorskiego  

i oświetlenie napisu Urzędu Miejskiego przy ul Wojska Polskiego? 

3. Radny  Tomasz Komorowski zgłosił interpelację w sprawie możliwości i terminu wykonania 

utwardzenia podwórek za budynkami przy ul. Kopernika nr 2,4,4A,6.8.10. 

Mieszkańcy Wspólnoty Mieszkaniowych znajdujących się przy ul. Kopernika  

nr 2,4,4A,6.8.10, zwracali się niejednokrotnie do mnie z pytaniem, kiedy zostanie utwardzony 

teren ich podwórek. Temat ten był poruszany na komisji również w 2019r. i nic w tej sprawie 

się nie zadziałało. Teren podwórek po opadach atmosferycznych zmienia się w teren błotnisty, 

utwardzone jest wyjście z budynków i dojście suchą nogą do śmietnika, stan ten pogarszają 

również samochody, które przejeżdżają przez podwórko do pobliskich garaży. 

Proszę o informację: 

- Jakie działania podjęto w tej sprawie? 

- Czy i w jakim terminie zamierza się utwardzić ten teren należący do miasta? 

Mam nadzieję, że rozwiązanie tego problemu przyczyni się do poprawienia warunków 

zamieszkania wspólnot mieszkaniowych oraz podniesie walory estetyczne i wizerunkowe 

Naszego Miasta. 

 

Ad. pkt 17 Odpowiedzi na interpelacje z poprzedniej sesji, na które nie została udzielona 

odpowiedź. 
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Przewodniczący Rady Miejskiej Pan Rafał Rypina przeszedł do kolejnego punktu obrad - odpowiedzi 

na interpelacje i zapytania radnych zgłoszone na XXXV Sesji RM. Odczytał odpowiedź na zapytanie 

radnego Tomasza Komorowskiego, Wioletty Czech, Zbigniewa Nowaka . 

Ad. pkt 18.Wolne wnioski, informacje, oświadczenia. 

Radny Daniel Sapiński zgłosił wniosek o zwiększenie ilości ulicznych koszy na śmieci, a w 

szczególności w następujących miejscach: 

1. Ul. Sikorskiego na odcinku od skrzyżowania z ul. Wojska Polskiego do skrzyżowania z ul. Uroczą 

po stronie dawnego Przedszkola „Puchatek”. 

2. Na całej długości ul. Mazowieckiej. 

3. Na całej długości ul. Poznańskiej. 

Radny Tomasz Komorowski zgłosił wnioski o 

1.  Polepszenie warunków pracy osób obsługujących Radę Miejską w Kętrzynie, wnosi o wymianę 

posiadanych urządzeń biurowych na nowe. Posiadane obecnie urządzenia są już mocno 

wyeksploatowane. Zakup nowej kolorowej drukarki laserowej oraz kserokopiarki ze skanerem 

przyczyni się do poprawy warunków pracy i podniesie jakość drukowanych dokumentów na 

potrzeby Rady Miejskiej w Kętrzynie.  

2. Uzupełnienie żwiru na alejkach przy fontannie na Placu M.J. Piłsudskiego, a szczególnie 

wyrównanie poziomu alejki przy chodniku od stronu ul. Kajki. Uzupełnienie żwiru poprawi 

wygląd estetyczny tej części Naszego Miasta.  

Przewodnicząca Komisji Edukacji, Kultury, Zdrowia …RM odczytała swoje oświadczenie dotyczące 

posiedzenia komisji na którym omawiano sprawę koncepcji przekształcenia Loży na miejsce 

dziennego pobytu seniorów….kwietniowe posiedzenie wzbudziło kontrowersje, uczestniczyli 

mieszkańcy zaangażowani społecznie, o posiedzeniu wiedział Urząd Miasta, Biuro Rady, 

poinformowałam telefonicznie Zastępcę Burmistrza …. Posiedzenie zaczęło się od braku szacunku dla 

zgromadzonych, Zastępca mówi, że nic nie powie, nie będzie odpowiadał na pytania, bo radni mogą 

sami decydować, bo Przewodnicząca nie poprosiła o dokumenty,  ja nie chce aby radni byli pomijani, 

bronię funkcji Przewodniczącej i nie pozwolę tej funkcji deptać.. Ta informacja dla radnych jest 

bardzo ważna, co mieszkańcy, którzy się zgromadzili usłyszeli, nic…mnie taki zachowanie Zastępcy  

razi, a on Pana Panie Burmistrzu reprezentuje, to Pan go wybrał…. 

Radny Zbigniew Nowak jestem z tego grona radnych które przyszedł na to posiedzenie Komisji, 

jestem zbulwersowany postawą Zastępcy…były osoby , które budowały tą Lożę. Zastępca jest tylko 

powołany, jeżeli komisja się odbywa to ma być uczestnikiem Komisji,.. takiego traktowania nie 

słyszałem przez 30 lat. 

Radny Zbigniew Nowak zwrócił się z zapytaniem do radnego Daniela Sapińskiego z jakiego powodu 

Gminna Komisja Rozwiazywania Problemów Alkoholowych poddała się do dymisji. 

Radny Daniel Sapiński udzielił odpowiedzi, że ze względu na nieporozumienia z ludźmi, którzy 

prowadzili komisję.   
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Ad. pkt 19.Przyjęcie protokołu z XXXV sesji Rady Miejskiej z dnia 26 marca 2021 r. 

Przewodniczący Rady Miejskiej  Rafał Rypina przeszedł do przyjęcia protokołu z XXXV sesji Rady 

Miejskiej z dnia 26 marca 2021 r., poinformował, że do protokołu nie wniesiono poprawek  

i przystąpił do jego przyjęcia. Poprosił o przeprowadzenie głosowania imiennego. 

Przewodnicząca Wioletta Czech wyczytał radnych imiennie.  

Protokół z XXXV sesji Rady Miejskiej z dnia 26 marca  2021 r., został przyjęty: 20 głosami „za”, 

1 osoba nie brała udziału w głosowaniu. Raport  z przeprowadzonego głosowania stanowi załącznik 

nr  18 do protokołu.  

Ad. pkt 20. Zamknięcie XXXVI sesji Rady Miejskiej w Kętrzynie. 

Wobec omówienia porządku obrad, Przewodniczący Rady Miejskiej  Rafał Rypina zamknął XXXVI 

sesję Rady Miejskiej w Kętrzynie. 

 

Pełny przebieg obrad XXXV Sesji RM został zapisany w formie elektronicznej i jest dostępny na stronie BIP 

Urzędu Miasta Kętrzyn. https://www.youtube.com/watch?v=cUA3l9Amy28  

Na tym protokół zakończono i podpisano 

Protokołowała: Irena Małachowska 

 

 

 

Przewodniczący 

Rady Miejskiej w Kętrzynie 
(-) Rafał Rypina 


